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Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
 

Zápisnica 
z pokračovania XVIII. zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Košiciach, 

zo dňa 27. marca 2024  
 

Prítomní: podľa prezenčných listín 
 

Rokovanie Mestského zastupiteľstva v Košiciach otvoril a viedol primátor mesta Košice  
Ing. Jaroslav Polaček vo veľkej zasadačke v budove Magistrátu mesta Košice. 
 
Úvod rokovania 
 
p. Polaček, primátor mesta: Vážené poslankyne, vážení poslanci, kolegovia, ctení hostia, médiá, 

otváram pokračovanie XVIII. zasadnutia mestského zastupiteľstva, na ktorom vás vítam. 
V úvode mi dovoľte ospravedlniť zo zasadnutia mestského zastupiteľstva pánov 
poslancov Schwarcza a pána poslanca Sekáča. Ak ste sa neprezentovali, prosím, urobte 
tak teraz. Konštatujem, že bolo prezentovaných 34 poslancov, čo je nadpolovičná väčšina 
všetkých poslancov a sme teda uznášania schopní. 

- - - 
 
Návrhová komisia  
 
p. Polaček, primátor mesta: Teraz prejdime k časti, aby sme si stanovili návrhovú komisiu. 

Nech sa páči, poprosím predsedov klubov, aby, pani námestníčka, nech sa páči. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Za poslanecký klub Spolupráca pre Košice 

navrhujeme do návrhovej komisie poslanca Berbericha. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Áno, ďakujem pekne pán primátor. Dobrý deň všetkým. Ja navrhujem 

pani poslankyňu Zemkovú. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Za Košický klub navrhujem pána Lӧrinca. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Sú ešte nejaké doplňujúce návrhy? V prípade, že 

nie, nech sa páči, hlasujeme o spoločnom návrhu do návrhovej komisie, v ktorej by mali 
pôsobiť pán poslanec Berberich, pani poslankyňa Zemková a pán poslanec Matoušek, vy 
ste povedali pán poslanec Lӧrinc pardon, ospravedlňujem sa. Nech sa páči, hlasujme. 

 
Hlasovanie č. 1 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Oznamujem, že na pokračovaní XVIII. zasadnutia 

mestského zastupiteľstva bude návrhová komisia pracovať v zložení pán poslanec Lӧrinc, 
pán poslanec Berberich a pani poslankyňa Zemková. Zároveň žiadam členov návrhovej 
komisie, aby zaujali svoje miesta vo vyhradenom v druhom rade. Ostatným poslancom 
oznamujem, aby svoje návrhy k jednotlivým bodom programu rokovania predkladali 
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písomne tejto návrhovej komisii po ústnej informácii prítomných poslancov.  
- - - 

 
Overovatelia zápisnice:  Ing. Štefan Lasky a Mgr. art. Ľubica Blaškovičová 

- - - 
 
K programu rokovania 
 
p. Polaček, primátor mesta: Vážené poslankyne, vážení poslanci, prejdime teda k programu 

zasadnutia. Pozvánku ste dostali písomne, nech sa páči, v prípade, že chcete nejaký bod 
vypustiť z tejto pozvánky, teraz je na to čas. Nech sa páči. V prípade, že nie je potreba 
vypúšťať body, tak druhá výzva smeruje, ak chcete meniť poradie bodov tak, ako bola 
pozvánka zaslaná, keď nie, v tejto chvíli hlasujeme o celku pozvánky tak, ako vám bola 
zaslaná. Nech sa páči, hlasujeme o celku pozvánky. 

 
Hlasovanie č. 2 -  za: 37, proti: 1, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Tento návrh prijatý bol. V prípade, že máte záujem 

vložiť bod, teraz je na to čas. Nech sa páči, vaše návrhy. V prípade, že do programu 
nechcete vložiť žiaden doplňujúci bod, táto časť rozpravy je vypustená a budeme teda 
pokračovať pozvánkou tak, ako vám bola zaslaná. 

- - - 
 
Bod č. 1 
Návrh na udelenie „Ceny mesta Košice“ pre jednotlivcov a kolektívy v roku 2024 – 
pokračovanie rokovania o prerušenom bode 
 
p. Polaček, primátor mesta: Otváram prvý bod, ktorým je Návrh na udelenie Ceny mesta Košice 

pre jednotlivcov a kolektívy v roku 2024. Je to pokračovanie rokovania o prerušenom 
bode. Poprosím teda aj technikov, aby nám a už tam aj zaradili tak, ako bola debata 
ukončená v rámci predchádzajúceho zastupiteľstva. Teda na diskusiu sú prihlásení pán 
námestník a pán poslanec Fedoročko, procedurálny návrh má pán poslanec Géci. Nemá. 
Čiže prosím, vymažte pána poslanca. Ďalší procedurálny návrh má pán poslanec 
Berberich. Nemá. Čiže nemáme pre túto chvíľu žiadne procedurálne návrhy. Pán poslanec 
Berberich, nech sa páči. Ďakujem. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem pekne za slovo. Ja by som si 

dovolil navrhnúť predsa len hlasovanie en bloc, takže môj procedurálny návrh je, 
hlasovať o návrhu ako o celku, teda en bloc. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Teda na vysvetlenie, v predchádzajúcom rokovaní 

sme mali procedurálny návrh, kde sme chceli hlasovať jednotlivo, v tejto chvíli 
rozprávame o návrhu ako celku. Nech sa páči, je to procedurálny návrh, hlasujeme. 

 
Hlasovanie č. 3 -  za: 25, proti: 5, zdržali sa: 7 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento procedurálny návrh prijatý bol. Budeme pokračovať, nech sa 

páči, pán poslanec Fedoročko. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Ďakujem. Ja by som chcel podať pozmeňujúci návrh k tomuto 
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bodu na uznesenie mestského zastupiteľstva v zmysle § 24 Rokovacieho poriadku 
predkladám nasledujúci pozmeňujúci návrh. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 
§ 10 ods. 3 písm. n) zákona 401/1990 Zb. o meste Košice a podľa §47 ods. 2 a 3 Štatútu 
mesta Košice udeľuje Cenu mesta Košice v roku 2024 po a) jednotlivcom pani Zuzane 
Borhyovej -  Kleinovej, ktorá je významnou a dlhoročnou baletkou Národného a predtým 
Štátneho divadla v Košiciach za celoživotný prínos pre kultúrny a spoločenský život  
v Košiciach a zároveň pri príležitosti jej životného jubilea 90 rokov. Druhý bod, Ing. 
Anton Glezgo, dlhoročný predseda Klubu národnostných menšín a Pamätnej izby 
Sándora Máraiho za dlhoročnú aktívnu verejnoprospešnú činnosť pre rozvoj mesta  
a komunít v oblasti spolupráce národnostných menších a pri príležitosti životného jubilea 
75 rokov. Tretí bod, doc. Ing. František Jakab, PhD., in memoriam, vedúci laboratória 
počítačových sietí CNL na TUKE, regionálny programový manažér spoločnosti Cisco  
za celoživotné zásluhy v oblasti informačných technológií, inovačného podnikania  
a regionálneho rozvoja. Štvrtý, pani PhDr. Eva Kissová amatérska bežkyňa, ktorá zabehla 
110 maratónov za jedinečnú športovú reprezentáciu mesta Košice v celosvetovom 
meradle. Piaty bod, pán Ivan Krúpa, významný člen činohry Národného (Štátneho) 
divadla Košice, za celoživotný prínos pre kultúrny a spoločenský život v Košiciach  
a pri príležitosti životného jubilea 65 rokov. Šiesty bod, pani MUDr. Duňa Luczyová,  
in memoriam, lekárka ORL oddelenia a homeopatka za jej 50 ročnú starostlivosť 
obyvateľov mesta Košice a Košického kraja. Siedmy, pán MVDr. Rosocha, CSc.,  
in memoriam, významný vedec a dlhoročný prednosta Združenej tkanivovej banky 
Lekárskej fakulty UPJŠ za významný celoživotný prínos v oblasti výskumu bunkovej 
liečby a tkanivového bankovníctva na Slovensku. Ôsmy ocenený by bol Ing. Peter 
Vidašič, predseda tanečného klubu TK Ellegance Košice, reprezentačný tréner, 
medzinárodný rozhodca pre tanec na vozíku, za významný prínos k rozvoju športovej 
disciplíny tanec na vozíku a za jedinečnú reprezentáciu mesta Košice v medzinárodnom 
meradle. A deviatym oceneným by bol Tobias Zámbory, slovenský reprezentant  
vo vodnom lyžovaní za vlekom za reprezentáciu mesta Košice a Slovenska vo vodnom 
lyžovaní za vlekom. Po b) udelili sme Ceny mesta Košice aj kolektívom. Prvým 
kolektívom by bol Evanjelické gymnázium Jána Amosa Komenského za významný 
prínos v oblasti vzdelávania a výchovy pri príležitosti 30. výročia jeho vzniku. Druhým 
oceneným kolektívom, Národná transfúzna služba Slovenskej republiky, odberné  
a spracovateľské centrum Košice za významný dlhoročný prínos pri odbere, spracovaní, 
distribúcii a využití krvi a krvných zložiek a pri poskytovaní bezpečnej hemoterapie  
pre pacientov zdravotníckych zariadení mesta Košice. A tretím oceneným by bolo 
Staromestské divadlo Petra Raševa za dlhoročný prínos v oblasti kultúry v meste Košice 
a významnú podporu slobodnej divadelnej a umeleckej tvorby a príležitosti 25. výročia 
vzniku. Milé kolegyne, kolegovia, rád by som vás požiadal o podporu tohto môjho 
pozmeňujúceho návrhu, ktorý v podstate kopíruje návrh mesta Košice až na jednu malú 
úpravu. Verím, že týchto úžasných ľudí, ktorí si svojou činnosťou a výsledkami práce  
sa zaslúžili o skvelú reprezentáciu mesta Košice nielen doma, ale v zahraničí, spoločne 
schválime za 5 minút. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, čas vám došiel. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Posledná veta, vás ešte poprosím. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Takže pán poslanec Krcho nech sa páči, faktická. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Tento pozmeňujúci návrh 
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sme dostali dneska ráno a začnem odzadu. Chcem sa spýtať pána poslanca, v čom sa líši 
tento pozmeňujúci návrh, v akých menách, v akých skupinách, v akých kolektívoch, čo 
je vylúčené, čo je pridané. Poprosím, aby pán poslanec vysvetlil, koho vylúčil alebo 
pridal. Ďakujem. A dôvody samozrejme, ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči pani poslankyňa Blaškovičová. 

V diskusii. 
 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Ak teda návrh zostáva takto tento alebo 

pôvodný, je tam Staromestské divadlo Petra Raševa, takže rada by som nahlásila konflikt 
záujmov, ktorý ale nezakladá pravidlo, že nemôžem hlasovať. Budem hlasovať, pretože 
budem hlasovať za všetkých ostatných, ktorí si to zaslúžia a za všetkých kolegov 
z divadla, ktorí si to zaslúžia rovnako. Mám tu ale ostro sledované oči, ako som zistila, 
tak že dávam to na vedomie, aby ma niekto nepodozrieval, že niekedy som niečo 
neurobila. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Hlavne za dobré mravy. Prosím, nech si aj ostatní 

poslanci takisto berú k srdcu a hlásia ústavné konflikty, ktoré je potrebné hlásiť. Ďakujem 
pekne pani poslankyňa. Pani námestníčka má procedurálny návrh, nech sa páči. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ja mám procedurálny návrh, aby sme ukončili 

diskusiu so všetkými prihlásenými aj s faktickými poznámkami a išli rovno hlasovať. 
Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 4 -  za: 18, proti: 4, zdržali sa: 16 
 
p. Polaček, primátor mesta: To znamená, budeme pokračovať ešte v diskusii. Pán poslanec 

Lasky, nech sa páči. 
 
p. Lasky, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne za slovo. Chcel by som sa opýtať 

pána Fedoročka, prečo spochybňuje komisiu, ktorá podrobne preberala každé jedno 
meno, ktoré bolo schválené. Dneska je zastupiteľstvo, tu nám dá jeden zdrap papiera. 
Nespochybňujem tie mená, ktoré predložil, ale na to bola schválená komisia a komisia 
riadne zasadala a každé jedno meno bolo schválené. Na pána Fedoročka. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Kovačevičová, nech sa páči. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Dobre, ďakujem veľmi pekne za slovo. 

Prosím kľud kolegovia. Čo sa týka predloženého návrhu, ja ... kľud kolegovia, rozpráva 
poslankyňa ... čiže ja tento návrh nepodporím. Budem svietiť červená, také niečo, som 
poslankyňou 10 rokov, takýto cirkus ohľadom oceňovaných ani nepamätám. 8 rokov, keď 
som bola poslankyňa, ani som nebola v žiadnej komisii, ani som sa nejak nedožadovala, 
ani sa nikdy nespochybňovala. Teraz som prvýkrát bola v tejto komisii, naozaj pracovali 
sme zodpovedne, čiže každé jedno meno, každý jeden nominant, treba si prečítať kto 
koho nominoval, za čo si takúto cenu má zaslúžiť a s takým niečím sa nestotožňujem. 
Čiže tento návrh nepodporím a všetci, som presvedčená, členovia, ktorí boli v komisii 
a má to mať tú štábnu kultúru, že tieto hodnotenia prechádzajú hodnotiacou komisiou  
a toto nebolo. Teda neviem, čo tam vylúčil. 
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne.  Pán poslanec Fedoročko, nech sa páči, v diskusii. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Ja by som len rád dokončil ten svoj môj návrh, ktorý ma bol 

vypnutý, takže ideme. Verím, že týchto úžasných ľudí, ktorí svojou činnosťou  
a výsledkami sa prácne zaslúžili o reprezentáciu mesta Košice nielen doma, ale 
v zahraničí, spoločne schválime za 5 minút a potom sa budeme môcť naplno sústrediť  
na to najdôležitejšie, čo obyvateľov Košíc školy, škôlky a mestské podniky trápi a tým je 
chýbajúci rozpočet. Ja nechcem takto verejne riešiť to meno, lebo tento človek si to určite 
nezaslúži, urobil mnoho dobrého, na to je úplne iné fórum a kde sme mali aj viac ako  
2 týždne od posledného zastupiteľstva, neprerušujte ma, keď hovorím ja. Ja vás 
neprerušujem, keď hovoríte vy. Čiže mali sme od minulého zastupiteľstva viac ako  
2 týždne, sme mohli vydiskutovať tie naše nezrovnalosti alebo tie naše výhrady  
a v podstate pre mňa je dôležité to, že to ocenenie mesta Košice má mať svoju hodnotu 
a váhu, mali by sme ho dávať ľuďom, ktorí nemajú kontroverznú minulosť a kde ešte 
stále neprebiehajú nejaké súdne spory. Ja si myslím, že takíto ľudia by mali byť, nemali 
by byť v jednom merítku s ľuďmi ako je napr. pani Eva Kissová alebo pán Rosocha, či 
pán Vidašič. Existuje ocenenie Plaketa primátora, tam je vhodný priestor na to, ak mesto 
má záujem o ocenenie takéhoto dotyčného človeka, aby využilo túto formu ocenenia. 
Čiže je tam jediná zmena oproti pôvodnému návrhu mesta a preto ešte raz poprosím, 
podporte tento pozmeňujúci návrh. Za 5 minút to máme odhlasované a môžeme sa 
venovať ďalším bodom. Súdne spory a kontroverzná minulosť daného navrhovaného 
ocenenia, oceňovaného. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Kto nebol na súde, nech zdvihne ruku v tejto sále ešte. No, veľa vás 

nie je. Pán poslanec Karaffa, nech sa páči. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ja som rád, že tento návrh pán poslanec Fedoročko predložil a ja 

osobne mám problém hlasovať za pôvodný návrh. Ja si myslím, že a tak ako aj on 
povedal, keď chcete niekoho pán primátor oceniť so svojimi kamarátmi, slúži na to tá 
druhá cena, tá druhá možnosť, ktorú máte. Ja si nemyslím, že Cenu mesta by mal dostať 
privatizér z mečiarovských čias, ktorý a pred pár rokmi bola o tom celkom dlhá reportáž 
v relácii Reportéri, čo robí s bývalými zamestnancami firmy, akým spôsobom sa dostal 
k akciám. Čiže ja za ten pôvodný návrh preto hlasovať nebudem a je to vaša chyba  
a chyba komisie, ktorú ste si nominovali, aké návrhy predkladáte do zastupiteľstva. Lebo 
táto diskusia by vôbec nemusela byť.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ak sa do diskusie nik nehlási, uzatváram rozpravu, 

poprosím návrhovú komisiu o návrh. Čiže najprv návrhová komisia predloží návrh 
Košického klubu. Čiže Košický klub, dobre hovorím.  

 
p. Lörinc, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem veľmi pekne. Návrhy budú čítané 

v poradí ako boli doručené. Čiže bol doručený návrhovej komisii jeden návrh pána 
poslanca Fedoročka. Jedná sa o pozmeňujúci návrh. Boli tu čítané všetky mená, čiže 
vieme využiť inštitút, že podľa predloženého návrhu, ak je všeobecný súhlas a nemusíme 
ich čítať znova. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže budeme hlasovať o prvom návrhu, ktorý predložil pán 

Fedoročko. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Áno. 
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p. Polaček, primátor mesta: Čiže, nech sa páči, hlasujte. To je pozmeňujúci pána poslanca 
Fedoročka a následne pôjde pôvodný návrh. Je to pozmeňovací, čiže ak prejde, moment, 
zastavte hlasovanie na sekundu. Sekundičku. Nech sa páči, dočítajte aspoň ten úvod ešte. 
Je to, dobre prosím, je to pozmeňujúci, plný, ešte raz skúste vysvetliť. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Dovolím si vysvetliť, ak mi tu nebudú 

prerušovať predsedajúci slovo a nebudú mi tu poslanci skákať. Čiže dovoľte mi prečítať 
návrh aspoň úvod, potom podľa predloženého návrhu v zmysle rokovacieho poriadku. 
Jedná sa o pozmeňujúci návrh uznesenia. Tak je to aj zadefinované. V prípade, že bude 
schválený, sa zapracuje do originálneho návrhu. V prípade, že nebude schválený, 
hlasujeme o originálnom s tým, že ešte raz opakujem, že je to poslanecký návrh pána 
poslanca Fedoročka a je tam jedna zmena oproti predloženému návrhu. Čiže pozmeňujúci 
návrh na uznesenie Mestského zastupiteľstva v Košiciach v zmysle § 24 Rokovacieho 
poriadku predkladám nasledujúci pozmeňujúci návrh. Mestské zastupiteľstvo  
v Košiciach podľa § 10 ods. 3 písm. n) zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení 
neskorších predpisov a podľa § 47 ods. 2 a 3 Štatútu mesta Košice udeľuje Cenu mesta 
Košice v roku 2024 po a) jednotlivcom a po b) kolektívom v zmysle predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujeme o návrhu pána poslanca Fedoročka. Nech sa páči, 

hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 5 -  za: 15, proti: 9, zdržali sa: 13 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pokračujte návrhová komisia, tento návrh neprešiel. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Takže pôvodný návrh. Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov udeľuje Cenu mesta 
Košice v roku 2024 po a) jednotlivcom, po b) kolektívom podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujeme o pôvodnom návrhu. 
 
Hlasovanie č. 6 -  za: 26, proti: 3, zdržali sa: 6 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol, ďakujem pekne. 

- - - 
 
Bod č. 2 
Informácia k vyplateniu podielových daní mestským častiam v roku 2023 a návrh  
na zrušenie niektorých uznesení Mestského zastupiteľstva v Košiciach 
 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať. V bode č. 2, ktorým je Informácia  

k vyplateniu podielových daní MČ v roku 2023 a návrh na zrušenie niektorých uznesení 
Mestského zastupiteľstva v Košiciach. Vážené poslankyne, vážení poslanci, tento návrh 
zaraďujeme na toto zastupiteľstvo najmä z dôvodu toho, že Košická Krajská prokuratúra 
rozhodla, vyjadrila názor, že požiadavka starostov, siedmich starostov, ktorí požadujú  
od mesta Košice vyplatiť sumu 1,4 mil. EUR nebola nejakým spôsobom právne 
podložená, mesto nepochybilo a tým, že riešilo v rámci záveru roka finančnú núdzu,  
o ktorej informovalo nielen poslancov, starostov, finančnú komisiu, mestskú radu, radu 
starostov, na mnohých fórach a informovalo o tom, že tá finančná núdza môže nastať, tak 
na základe tohto mesto muselo obmedziť svoje výdaje nielen dovnútra, nielen 
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k projektom, nielen k bežným výdajom ale takisto aj k vydajom smerom k MČ. Preto 
máme za to, aby sme mohli rozpočet mesta Košice schváliť, pretože rozpočet vám bol 
predložený, ak sa nemýlim v závere februára - 26. februára, ako vyrovnaný i napriek 
tomu, že nie je ideálny, ale požiadavka, ktorá prišla medzitým, aby sme do rozpočtu 
zapracovali aj sumu 1,4 mil. EUR sa stáva nereálnou. Chceme sa vymotať z tohto 
finančného kruhu, ktorý naozaj spôsobuje mestu Košice vážne problémy neschválením 
samotného rozpočtu. Treba si povedať, že do rozpočtu nie sú zahrnuté ďalšie problémy, 
ktoré mesto Košice očakáva alebo riešenia, ktoré musíme riešiť, či už sa jedná  
o europrojekty v rámci modernizácie električkových tratí, kedy v rozpočte tieto sumy nie 
sú zapracované, či už sa jedná o prekládku vysokého napätia, ktoré budeme musieť riešiť 
na Slaneckej ceste v súvislosti s ďalšími aktivitami alebo problémy v dopravnom 
podniku, kde jednoducho budeme musieť ešte vkladať niekoľko mil. EUR. Čiže  
na základe rozhodnutia prokuratúry vás chceme požiadať, aby sme uznesenia, ktoré boli 
schválené 8. februára, uznesenie č. 355 a uznesenie č. 356 boli zrušené a aby sme, v čo 
najkratšom čase sa mohli začať venovať nášmu rozpočtu. Treba si povedať, že mesto 
Košice, ani primátor, nič sme neukradli, žiadnu kauzu sme neurobili a kriminalizácia, 
ktorá začiatkom roka nastala, bola úplne zbytočná a oslabuje celé mesto, oslabuje nás 
všetkých. Ďakujem pekne. Toľko na úvod, ak budú nejaké otázky, v materiáli máte aj 
rozhodnutie prokuratúry, bolo aj komentované a teda budem rád, keď sa k tomu 
postavíme naozaj tak, ako by sme mali. Ďakujem pekne. Rozprava je otvorená. Pán 
poslanec Karaffa. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Ja sa chcem na úvod pán primátor opýtať, 

od toho ostatného riadneho zastupiteľstva z 12. marca už prešlo pomerne dosť veľa dní  
a na webe mesta som si nevšimol, že by boli zverejnené uznesenia, ktoré ste podpísali. Či 
nám v tomto bode viete dať informácie, ktoré uznesenia ste podpísali, resp., ktoré ste 
nepodpísali a prečo nie sú zverejnené tieto informácie. A zároveň vám chcem a hovorím 
to na záznam, mesto Košice som požiadal oficiálne o zaslanie rozhodnutia z minulého 
roka, ktorým ste vyhlásili krízový režim. Žiadam vás o zaslanie písomného takéhoto 
rozhodnutia. Predpokladám, že okrem tlačovej besedy, ktorú ste urobili, čiže ste asi vydali 
nejaké rozhodnutie. Preto vás žiadam, aby ste mi ho zaslali. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Samozrejme, že sa rozhodnutia prijali, však na samotnom stretnutí 

bol aj pán kontrolór, práve na tom prvom, kedy sme práve tento stav riešili, čiže netreba 
démonizovať, že by nejaký stav nenastal. Nastal. Čo sa týka uznesenia, v tejto chvíli sa 
zverejňujú, nakoľko kolegyňa mala práve v tom desiatom dni dovolenku, čiže preto túto 
chvíľu to zverejňuje v zmysle zákona, pravidiel, nič nie je porušené. Pán poslanec Saxa, 
nech sa páči. 

 
p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Chcel by som doplniť svojho predrečníka. Tak isto 

som nenašiel na našej stránke mesta Košice aktualizovaný rokovací poriadok. Ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Zemková. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ďakujem pekne za slovo. Vážený 

pán primátor, vážení kolegovia, je skutočne pravdou, že pani prokurátorka  
v upovedomení o vybavení podnetov skonštatovala, že krokom, ktorý vykonal pán 
primátor zákon neporušil, ale skonštatovala a to je veľmi dôležité si všimnúť  
v odôvodnení rozhodnutia, že uznesenie, ktoré sme žiaľ schválili pod časťou b) a to  
pri schvaľovaní rozpočtu v apríli 2023 a ktoré nám bolo predložené primátorom v apríli 
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2023, bolo široké a vágne a vlastne nás tým upozornila na to, že do budúcna musíme byť 
obozretní, opatrní pri schvaľovaní uznesení, ktorými dávame nejaké právomoci 
primátorovi, ktoré sa vlastne takýmto spôsobom zneužili a tak sa to aj stalo vlastne  
v decembri 2023. Zároveň pani prokurátorka aj konštatovala, že nie je oprávnená 
hodnotiť plnenie uznesení a na to tu máme hlavného kontrolóra a tento nás vo svojej 
kompetencii upozornil na to, že máme primátora na splnenie uznesenia z decembra 2023 
vyzvať, čo sme aj urobili a zaviazať ho nejakým spôsobom na naplnenie tohto uznesenia, 
čo sme taktiež vykonali a prijali sme uznesenie č. 355 a 356, na čo sme ho zaviazali, aby 
do rozpočtu pre rok 2024 zahrnul aj pre 19 MČ, ktorým nevyplatil v plnom rozsahu 
podielové dane, tento ostatok financií, ktoré naďalej, nazvime to, že dlží. Pán primátor 
síce uznesenie nepodpísal, teda uplatnil si sistačné právo, avšak zase poslanci si uplatnili 
svoje právo veto prelomiť a teda obidve uznesenia sú právoplatné, sú v podstate 
podpísané, kým prokurátorka aj vlastne skonštatovala, že tu máme na to hlavného 
kontrolóra, ktorý nám dáva nejaké usmernenia a ktorý nás možno má nejakým spôsobom 
navigovať na to, ako postupovať. Prekvapuje ma, že keď bolo prelomené veto 
poslancami, je ešte stále tu nejaká vôľa zo strany primátora predkladať takéto uznesenie. 
Trošku ma to až doslova uráža, lebo si myslím, že sme kvalifikovanou väčšinou uplatnili 
si svoje právo a toto veto sme prelomili, takže ja jednoznačne budem hlasovať proti týmto, 
proti týmto predloženým uzneseniam zo strany mesta. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek má procedurálny návrh. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Chcem požiadať o to, aby bolo udelené 

slovo pánovi kontrolórovi v rámci tej kontrolnej správy, ktorou reagoval na tieto 
uznesenia. Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte, nech sa páči. Môžete nesúhlasiť s týmto návrhom. Nech 

sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 7 -  za: 34, proti: 1, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Procedúra bola schválená. Pred pánom poslancom, 

nech sa páči, pán kontrolór môže vystúpiť. 
 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Dobrý deň prajem, vážený pán primátor, vážené pani 

poslankyne, vážení páni poslanci, tak ako to bolo v úvode povedané, Krajská prokuratúra 
reagovala na podnet, ktorý dal, ktorý dali niekoľkí starostovia MČ. Je potrebné zdôrazniť, 
na čo upozornila aj Krajská prokuratúra, že preskúmala zákonnosť postupu primátora  
z právneho hľadiska. Naozaj treba veľmi oceniť, ako podrobne sa Krajská prokuratúra, 
dúfam, že za aktívnej účasti aj zamestnancov magistrátu, sa venovala danej  problematike, 
ako do hĺbky tento problém riešila. Na druhej strane je pravdou, že postup v prípade 
neschválenia uznesenia, resp. nepodpísanie uznesenia primátorom mesta je naozaj taký, 
ako popísala pani Zemková. To znamená, v prípade, keď uznesenie nebolo podpísané, 
nebolo splnené, hlavný kontrolór upozorní na túto skutočnosť, obecné alebo MZ 
prerokuje túto záležitosť, znova požiada starostu alebo primátora o splnenie uznesenia, 
keď toto uznesenie nie je splnené, nastupuje príslušný správny súd. V prípade návrhu  
na zrušenie uznesení 355 a 356 a reakcie Krajskej prokuratúry, priznám sa vám, že mám 
niekoľko nejasností, na základe ktorých nie a nemôžem sa jednoznačne vyjadriť k tomu, 
aký postup ďalej zvoliť. Uvediem napríklad, že nie sú doriešené nejasnosti a ďalšie 
otázky, na ktoré treba ďalej odpovedať. Je to napr. otázka týkajúca sa aplikácie zákona 
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564/2004 o rozpočtovom určení výnosu dane z príjmov v územnej samospráve. Tu treba 
skúmať záležitosť, že či v tomto prípade po novele zákona o meste Košice MČ môžu mať 
alebo nemajú postavenie obce. Je tu odvolávka na Ústavu Slovenskej republiky  
v poznámke 64 a). Je to dôležitá aj z toho pohľadu, že zákon o Košiciach napr. pozná 
pojmy, že mesto Košice, resp. MČ v Košiciach hospodária, nakladajú so zverenými 
príjmami a s vlastnými príjmami. Je potrebné sa preto vysporiadať s tým, že v prípade 
podielu na výnose z dane z príjmov fyzických osôb, že či sa jedná o vlastné príjmy MČ, 
ktoré nedostali alebo išlo o zverené príjmy, ktoré im poskytlo mesto Košice. Z tohto 
pohľadu potom treba skúmať aj to, že či došlo alebo nedošlo k porušeniu zákona 583/2004 
o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy, predovšetkým § 14 ods. 2, pretože je 
pravdou, na čo som upozorňoval niekoľkokrát MZ niekoľkokrát za obdobie 3 primátorov, 
ktorí tu boli, že rozpočtová právomoc primátora nie je stanovená dobre. Zákon v § 14 
ods. 2 nepozná pojem aktualizácie. Zákon pozná zmenu rozpočtu, ktorá spočíva 
v znížení, zvýšení príjmov alebo výdavkov alebo vo viazaní príjmov alebo výdavkov. To 
znamená, žiadne aktualizácie. Ďalšia záležitosť, na ktorú správne upozornila Krajská 
prokuratúra je to, z ktorého rozpočtu vôbec táto zmena bola urobená. Z upraveného 
rozpočtu? Zo schváleného rozpočtu? Uznesenie a rozpočtová právomoc, ktorá bola  
v uznesením č. 150 v bode b) jednoducho na túto záležitosť nemyslel. MZ dávalo 
primátorovi oprávnenia aj na tie zmeny, ktoré jednoducho v § 14 ... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán kontrolór čas, prosím, strážte.  
 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Tak potom je zbytočné rozprávať.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Kľudne pokračujte. 
 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Pán primátor, buď urobím výklad k tomu alebo neurobím. 

Môj záver je veľmi jednoduchý. Tak, ako som na úvod povedal, všetkým ostatným 
poslancom, ktorí o to budú mať záujem, môžem tento výklad dať aj osobne. Môj záver je 
jednoznačný. Pokiaľ nerozhodol správny súd, nie je možné túto záležitosť ďalej 
posudzovať. Treba si uvedomiť, že ešte aj Ministerstvo financií mi nebolo schopné 
odpovedať na otázku, že či finančnú operáciu v podobe zníženia príjmovej podpoložky 
111 003, to znamená, v oblasti výnosu dane z príjmov fyzickej osoby, že či bolo možné 
zrealizovať alebo či nebolo možné zrealizovať. Čiže opakujem ešte raz. Záver, v tomto 
prípade by som počkal. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán kontrolór, ste kontrolórom možno 8 rokov, 

možno 7, možno 9, nie som si istý. Uznesenie, ktoré teraz napádate a namietate, je také 
isté posledných 12 rokov, minimálne. To, ktoré dáva primátorom, nielen mne, aj bývalým 
kompetenciu a právomoc. Nikdy vo vašej povinnej správe, ktorú predkladáte ku rozpočtu 
ste nespochybňovali a nenamietali tieto presuny, resp. uznesenie, ktoré poslanci 
schvaľovali, to si treba uvedomiť. To je po prvé. Po druhé. Uvedomme si, že nejedná sa 
o svojvôľu mesta v závere roka, ale 3 mesiace sme o tom diskutovali, aký vážny finančný 
problém máme, čo nás čaká, s akými problémami zápasíme, že sme rozpočtovali, a ja 
pamätám mnohých poslancov: však nafúkne iné príjmy, bude dobre. Urobili sa väčšie 
príjmy, ako sa podarilo ich alebo sme ich nenaplnili, štát nám poslal menej, ako sme 
rozpočtovali a nemôžme sa na záver nejak čudovať, že tie peniaze chýbajú, ale mesto 
nezobralo len MČ, mesto svojimi výdavkami, opatreniami začalo šetriť. Ušetrilo sa viac 
ako 5 mil. EUR na všetkých frontoch, ale žiaľ na konci roka to nestačilo. Zároveň v tomto 
roku hospodárime so sumou nižšou v rámci podielových daní, ako v roku 24, ako v roku 
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23. Aj tento fakt si treba uvedomiť a prosím treba si uvedomiť aj fakt, že MČ dostali 
práve v tom štvrtom kvartáli 6,6 mil. EUR a z FAST CARE-u, štatútom mesta ešte  
v januári sa rozhodli a ja som s tým súhlasil a som to podpísal, že MČ dostanú  
o 3,5 mil. EUR viac oproti roku 22 do svojich rozpočtov a to sú všetko veci, ktoré 
jednoducho chýbajú, lebo my sa o odídencov staráme, odídenci neplatia odpad, odídenci 
využívajú MHD, ale štát nám na nich neprispieva. Štát nám prispieva na ľudí s trvalým 
pobytom, títo ľudia využívajú verejné osvetlenie, MHD, bezpečnosť a podobne, školstvo. 
A toto všetko sú veci, ktoré dnes máme, musíme riešiť a je to náklad mesta. Čiže ja  
na vás apelujem prosím, ak chceme schváliť rozpočet a verím, že finančná komisia 
konečne si nájde čas, pretože už mesiac čakáme, kedy sa zíde, blokuje toto mesto. 
Chápem, že cieľom Košického klubu je oslabiť mesto, lebo vám prekáža, že za 20 rokov 
v tomto meste sa urobilo najviac, nikdy sa toľko tu neurobilo, vadí to mnohým a teda 
cieľom je neschváliť rozpočet, blokovať rozpočet, dávať na rozpočet také nároky, aby bol 
neschválený, aby nebolo možné dotiahnuť najdôležitejšie pravidlo mesta. Toto je cieľom 
mnohých ľudí v tomto zastupiteľstve. Pán poslanec Lörinc má faktickú. Nech sa páči. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Faktická poznámka. Skúsim pár faktov. Je 

pravda, že 9 rokov je tu možno uznesenie, ktoré je rovnaké, ale 9 rokov si nikto nedovolil 
z primátorov toto čo vy, pán primátor. Ad jedna. Ad dva. Pán kontrolór to vo svojej reči 
jasne povedal, že upozorňuje už tretieho primátora a že to nie je dobre zadefinované.  
Ad tri. Mesto na konci roka 2023 malo výpadok 3,1 mil. a na štátnej pomoci dostalo  
3,6 mil., 1,7 a 1,9. Čiže mesto nebolo v strate a malo peniaze na vyplatenie. Ad štyri. MČ 
mali rovnaký rozpočet v roku 2023 ako mali v roku 2022, napriek inflácii a vie to určite 
potvrdiť predsedníčka RS pani Kovačevičová, a zároveň sme nemali kapitálové transfery, 
ktoré bežne boli 40 a 90 tis. Čiže viacero vecí, ktoré uvádzate nie sú pravdivé. A posledná 
vec, ktorá nie je pravdivá a to, aby verejnosť vedela v zmysle zákona o obecnom zriadení 
rozpočet predkladá primátor, primátor zabezpečuje zverejnenie rozpočtu, čiže 
primátorovi nikto nevie zabrániť tomu, aby predložil rozpočet, zverejnil ho a predložil  
na hlasovanie, jedine primátor mesta... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Politikárčite. Pretože vy hovoríte o tom, čo prišlo, 

ale nehovoríte o tom, čo mesto dostalo do vienka, čo muselo vykonať. Len 11 mil. EUR 
nás stáli navyše učitelia v zmysle vyššej kolektívnej zmluvy, ktorou rozhodla vláda. 
Prosím, neviňte mesto, vláda nám poslala menej peňazí, dala nám nové úlohy a museli 
sme v niekoľkých miliónoch, nie v jednom, nie v dvoch, len učitelia sú 11 mil., ale plus 
ďalšie energetické výdavky a podobne. Ukrajina spôsobila obrovský rast cien materiálov. 
Toto všetko sme museli riešiť za pochodu, preto štát poslal 1,7 mil. EUR na napr. energie. 
Ja chápem, že aj v MČ sa zvýšili energie, ale už nikto nechce vidieť, že toto mesto 
spravuje viac ako 200 budov, ktoré si pýtajú svoju energiu. My nemáme 22 budov, ale 
200 budov. Urobili sme obrovské opatrenia a teraz sa politikárči a vyťahujú sa úplne 
jednohubky, ale nehovorí sa komplexne o probléme, ktorý máme. Opakujem, vaším 
cieľom, mnohým, je toto mesto zablokovať, rozpočet bol predložený 26. februára, 
finančná komisia nie je schopná sa stretnúť, predseda finančnej komisie ruší stretnutia  
i napriek tomu, že poslanci sa snažia tam prísť, vždy na poslednú chvíľu svojvoľne ruší 
prerušené rokovanie bez toho, aby sme sa stretli a povedali, čo ďalej. Rozpočet vám bol 
predložený, povinnosť bola splnená a ja už viac ako mesiac nemám spätnú informáciu, 
ako ďalej. Áno, neni to ideálny rozpočet, ibaže keď doňho máme zapracovať ešte ďalších 
jeden a pol milióna, tak jednoducho povedzte mi, z čoho ideme škrtať, pretože bytový 
podnik vysvetlil, že ak zoberiete z dlažby, jednoducho tie škody budú väčšie, že to je 
minimálna oprava, ktorú potrebuje urobiť. Ak zoberiete z IT infraštruktúry, jednoducho 
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nepôjdu na magistráte a v mestských podnikoch počítače. Aký lepší návrh máme? Chceli 
sme zobrať z cestnej svetelnej signalizácie, ale zabúda sa, že na Slaneckej máme  
X semaforov, ktoré treba zaplatiť, v rámci nových pravidiel kybernetickej bezpečnosti 
sme museli robiť opatrenia a zaplatiť nové certifikáty, ktoré žiaľ aj semafory vyžadujú. 
Je to toľko vysúťažené, nie je čo urobiť. Transparentne vysúťažené. Čiže vašimi týmito 
opatreniami úmyselne zablokujete fungovanie rozpočtu. Toto je cieľom tohto 
zastupiteľstva? Je cieľom zastupiteľstva zablokovať mesto, aby aj z toho mála, čo  
v rozpočte je urobené, aby sa aj to neurobilo, aby sa aj tých málo ciest, ktoré máme 
pripravené neurobili, aby dopravný podnik chodil ďalej špinavý a aby sa všetci sťažovali? 
Toto chceme, lebo čím horšie, tým lepšie? Ja vás vyzývam, nie vy mňa. Treba si sadnúť 
okamžite k rozpočtu, ktorý sme vám predložili, prejsť si ho a teda povedať, teraz ideme 
ho schvaľovať alebo ak treba urobiť nejakú zmenu, tak si to povedzme. Je neuveriteľné, 
že jednoducho nechcete, ako starostovia mestských častí vidieť to, že dostali ste viac než 
dosť, že ste dostali viac než dosť - 3,5 mil. EUR zo štatútu. Je neuveriteľné, že  
v MČ pracuje viac zamestnancov, ako na meste Košice. Keď sme si pozreli registratúru, 
tak v našej registratúry je otvorených spisov ročne skoro pol milióna, nemám presné čísla, 
ale na vašej strane je to nejakých 100 tis. Jednoducho prosím začnime chápať, že sú 
procesy, ktoré sa nedajú vyškrtať. Mzdové nové nároky v mestských častiach sú vyššie, 
ako v meste Košice. Je to normálne? Mesto Košice má viac ako 4700 kompetencií, 
niektoré MČ 19, niektoré 26. Toto je naším problémom, jednoducho peniaze potrebujeme 
nastaviť tak, aby sme mohli fungovať. Pre túto chvíľu 1,4 mil. EUR si nevieme 
predstaviť, ale finančná komisia mohla s nami mesiac diskutovať, ale nediskutuje, čo 
urobíme s touto sumou. My vás žiadame, združme uznesenie, keď sa nám podarí a prídu 
peniaze, samozrejme, poďme sa baviť s tým že, ale musíme myslieť na dopravný podnik, 
na Slaneckú, na dotačné schémy, na športovcov a na modernizáciu električkových tratí. 
V tejto chvíli tým, že nie je rozpočet tým, že tie nároky robíme obrovské, pán Matoušek 
nech ma prosím počúva, nech sa neusmieva na cudzích kolegov a na mňa. Pán poslanec 
Matoušek, ak nebudete rokovať o rozpočte, chcem vám povedať akú škodu spôsobujete 
tomuto mestu. Nemôžeme objednávať projektové dokumentácie, či už z programu 
Slovensko, na program Slovensko alebo na Plán obnovy alebo aj smerom k Volvu, 
pretože nemáme finančné krytie na projektové dokumentácie i napriek tomu, že napriek 
tomu, že nám tie projektové dokumentácie vo veľkej časti preplatia eurofondy, nevieme 
začať. Každý týždeň, čo strácame, je riziko, že nedobehneme utekajúci vlak a nestihneme 
podať všetky projekty tak, aby mohli byť vyhodnotené a následne realizované. V tejto 
chvíli vy spôsobujete škodu tomuto mestu, pán poslanec Matoušek - predseda finančnej 
komisie a zároveň člen Košického klubu, pretože už mesiac nemáme odpoveď, 
nekomunikujete, robíte všetko preto, aby rozpočet schválený nebol a aj touto obštrukciou, 
ak nepomôžeme si v rámci tejto požiadavky, len prehlbujeme problém, ktorý v tomto 
meste máme. Prosím, prestaňme z ľudí robiť rukojemníkov, poďme urobiť to, čo 
potrebujeme urobiť, nebudeme všetci spokojní,  nebudeme všetci nadšení, ale na druhej 
nech sa veci začnú robiť. Eurofondový vlak je ten najdôležitejší, ktorý v tejto chvíli, keď 
nám utečie, nie je cesta späť. Pán poslanec Karaffa, nech sa páči. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Idem, procedúrou idem, lebo mám aj procedúru. Tak. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nevidím, ale keď tak... 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Áno, čiže moja procedúra je, aby diskusné príspevky aj poslancov 

MZ boli pri rokovaní o tomto bode neobmedzené časovo, tak ako vaše pán primátor.  
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p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. Tak faktické asi nie. Čiže aj faktické, aj 
diskusia, neobmedzene naveky v tomto bode. 

 
Hlasovanie č. 8 -  za: 21, proti: 1, zdržali sa: 6 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, nasleduje pán poslanec Vrchota. Pán poslanec 

Vrchota má faktickú, nech sa páči. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne za slovo. Pán poslanec 

Karaffa má mať faktickú? Mal jednak, že aj procedurálny návrh a jednak mal aj faktickú, 
čiže mal by nasledovať pán poslanec Karaffa. Takže poprosím aj ja, aby sme vrátili slovo 
pánovi poslancovi. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nie ste prihlásený, prosím, prihláste sa pán poslanec Karaffa. 

Naozaj vás tu nevidím. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ Faktická poznámka.: Bol, bol prihlásený, technici to videli. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Kovačevičová, nech sa páči. Technici vás zaradia 

na záver. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Čiže ja by som nadviazala na vaše slová 

pán primátor, keď ste povedali, že treba si uvedomiť fakt. Fakt je taký, že žiaden štatutár 
za uplynulé roky tohto mesta neurobil takéto rozpočtové zmeny, čo sa týka kapitoly 
podielových daní, čiže vopred je to prvýkrát v histórii. Chcem sa poďakovať pani 
doktorke, poslankyni Zemkovej, aký vlastne urobila výklad a prečítala v podstate 
stanovisko aj prokuratúry. Čo sa týka toho vágneho  uznesenia, je to naša chyba, že sme 
také niečo v minulosti schválili. Verím, že už sa to nezopakuje a takéto širokospektrálne, 
ako to poviem uznesenie nebude, pretože naša dôvera bola doslova zneužitá a ja som 
viackrát, musím povedať, hlasovala proti, aby sa znižovala tá kompetencia primátora 
robiť rozpočtové zmeny, pretože sme určitým veciam verili. Ja osobne, pán primátor, som 
s vami 28. decembra diskutovala po telefóne, ani raz ste mi nepovedal, že pani 
poslankyňa, ja som urobil rozpočtové zmeny proste také a také. Čo sa týka Ukrajiny, 
viackrát som vám hovorila, že ako mestská časť nechceme poslať finančné prostriedky, 
čiže chceme, aby ste nám stiahli podielové dane takýmto spôsobom, že z externých 
zdrojov sa to nemalo, by sa takýmto takým spôsobom realizovať. Vy sám ste mi povedal, 
že sa to nedá takýmto spôsobom realizovať a na konci dňa ste túto rozpočtovú zmenu 
vlastne vykonal, urobil. No a čo sa týka Ukrajiny, samotné mesto a to chcem pripomenúť, 
iniciovalo zmenu štatútu, keď sa kolegovia dobre pamätáte, že kompetencia vlastne 
riešenia problematiky prejde na mestské časti, bolo to v roku, neviem, v apríli v roku 2022 
a čo sa týka rozpočtu, na ostatnom zastupiteľstve sme presne vymenovali tie položky 
alebo tie veci, s ktorými sa poslanci nestotožnili a jedná sa približne o sumu 656 tis., čiže 
kapitola športu, kultúry, ekumeny a stravovanie. Toto keď sme napočítali, je to suma 
656 tis. približne. To len toľko. Áno, dotácie 50 %. Čiže toľko len môj príspevok. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne pán primátor. Úvodom 

chcem povedať, že zavádzate, zavádzate, zavádzate, zavádzate a zavádzate tak, ako stále 
vy len viete a zavádzate. Prejdem ku faktom. 12. februára sme mali bod Návrh rozpočtu, 
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kde ste vy predložil rozpočet, ktorý ste zároveň stiahol, ktorý visel, keď sa nemýlim, 
nejakým 7 alebo 8 dní, lebo bol stiahnutý ešte v piatok pred zasadnutím daného 
zastupiteľstva. Na základe toho, že je 12. februára boli potvrdené uznesenia, na ktorých 
ste si uplatnili sistačné právo a s tým, že doteraz ste nebol schopný vy s vašim 
velikánskym tímom predložiť nový rozpočet, ktorý by mal zahrnuté všetky mantinely, 
ktoré toto zastupiteľstvo stanovilo a jedným z týchto mantinelov je aj zapracovanie sumy 
1,4 mil. EUR do rozpočtu. Nie je o čom rokovať na finančnej komisii, keďže rozpočet 
nie je predložený. Bol predložený za úplne inakších pravidiel a  momentálne je stiahnutý. 
Ak nám niekto dneska ukáže, že je zverejnený rozpočet na oficiálnom webovom sídle, 
tak mu podám ruku. Čiže to je prvé klamstvo, ktoré hovoríte. To znamená, že vy ste 
zodpovedný za to, že nebudete môcť čerpať tieto rôzne úvery a tieto rôzne financie  
z európskych peňazí. Ďalšia vec. Ja akceptujem, že ste bol zvolený v slobodných voľbách, 
ale vy zjavne neakceptujete ostatné mandáty, ktoré získali poslanci tak isto v týchto istých 
voľbách ste bol zvolený vy. To znamená, máme tu platný zákon o meste Košice, máme 
tu platný štatút, v rámci tohoto malé MČ, ktoré si plnia zo zákona dané tie veci, ktoré sú, 
im prináležia a vy ich v kuse napádate. Bohužiaľ, musím konštatovať, že zavádzate 
verejnosť, tieto MČ majú svoje kompetencie pridelené a plnia si svoje úlohy a vy im 
robíte prekážku v týchto daných úlohách, aby si tieto kompetencie vedeli plniť. Máme tu 
zvolených starostov, ktorí získali v slobodných voľbách, v ktorých ste bol zvolený vy, 
svoje, máme bez obmedzenia faktické, sme si to schválili. Poprosím o kľud. Hej, môžeme 
debatovať, ako chceme dlho. Dobre sme si to schválili pred chvíľkou na procedurálnom 
návrhu. To znamená. Poprosím o to, ja počúvam všetkých pozorne. To znamená, pán 
primátor, konečne si uvedomte jednu vec, že my ako MČ, vy nám nemôžete zasahovať 
do našich právomocí tak, ako nezasahujeme my do vašich právomocí. Vy sa stále tu 
operujete MČ. My, MČ sme tu definované zákonom, štatútom a ostatnými pravidlami. 
Takže keď sa štát raz rozhodol, že peniaze za Ukrajinu dá nám, musíte to akceptovať. Ak 
by dal vám, museli by sme to akceptovať my. Prosím vás, nezavádzajte o tom, že finančná 
komisia nekoná. Finančná komisia nemá o čom konať, keďže vy si neplníte svoje 
základné úlohy, ktoré sú vám zverené a nedodávate nám podklad, na základe ktorého by 
sme vedeli rokovať. Podotýkam, stále je v platnosti uznesenie, ktoré hovorí, že má byť 
zapracovaný 1,4 mil. EUR do rozpočtu pre roky 24. Keď mi to ukážete, že je to 
zapracované, zvolám veľmi rád finančnú komisiu a konečne bude mať o čom rokovať. 
Momentálne nemám. Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek, po prvé, nie my MČ, ale vy poslanec, vy 

tu nie ste za MČ, vy ste tu poslanec za mesto Košice. Ste zvolený za mesto Košice ako 
poslanec, čiže nie my MČ. Poprosím vás, po prvé. Po druhé. Keď si pozriete uznesenie 
z monitorovacieho výboru, ktoré hovorí, že sa máte podeliť s mestom, tak to tam máte 
čierne na bielom. A po tretie, ak prokurátorka píše, nezistila som pochybenia ani 
v súvislosti so zmenami rozpočtu spojenými so znížením podielových daní MČ, tak čo tu 
prosím zavádzate, fabulujete, ale podstatné je to, že ako predseda finančnej komisii 
odmietate zvolať finančnú komisiu, odmietate rokovať, pričom veľmi dobre viete, že je 
potrebné, aby finančná komisia prerokovala rozpočet, ktorý vám bol predložený, 
podpísaný, pričom neboli ste v danom čase uznášaniaschopní. Dohodli sme sa slušne, že 
teda prerušíme vaše rokovanie, pred mesiacom zvoláte ďalšie a budeme ďalej riešiť 
problém. V tomto čase ešte nebolo schválené uznesenie o tom, že MČ alebo poslanci 
mesta chcú, aby MČ bola vyplatená 1,5 - 1,4 mil. EUR. Ale rozpočet ste dostali a my vás 
tu z predsedníckeho stola vyzývame, aby ste prestali fabulovať, ubližovať mestu, 
ubližovať Košičanom a obyvateľom, lebo je to farizejstvo a aby ste zvolali rokovanie. 
V prípade, pán poslanec, že tak neurobíte, finančnú komisiu zvolám ja. A je jedno, či sa 
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teraz budeme hrať, či legálne, nelegálne, ale ja zavolám všetkých členov – neposlancov 
i poslancov a nič iné mi neostáva a ich budem žiadať, aby na vás pritlačili, aby sa urobilo 
legálne konanie. Prosím, potrebujeme. Ja chápem, že štatút je schválený, v dobrej viere 
som vám ho podpísal, dohodli sme sa, že nebudeme robiť obštrukcie a začali ste pán 
poslanec so svojimi kolegami obštrukcie robiť. Dohoda bola, že ak podpíšem štatút  
a dostanete 3,5 mil. EUR, pôjdeme k rozpočtu. Nasledujúci deň som vám rozpočet alebo 
na dva dni predložil, hovorím, aký je, taký je, nie je to najideálnejšie, ale ideálny svet 
neexistuje a vy sa zrazu tvárite tým, že peniaze máte schválené cez štatút a MČ zrazu nie 
sú pod tlakom, povedzme si to otvorene, nie sú pod finančným tlakom, veľké MČ 
samozrejme, leto tie tu vládnu,  zrazu nie sú pod tlakom, tak vytvárate tlak na mesto 
Košice, vytvárate tlak tak, aby ste znemožnili fungovanie mesta Košice. Je to váš osobný 
prístup, osobné zlyhanie, ktoré sa vám bude zrátavať, pán poslanec. Pán poslanec 
Matoušek má procedurálny návrh.  

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Viete pán primátor, veľmi rád zneužívate slovo predsedajúceho, ale 

to je váš postoj a vaša rétorika. Chcem požiadať pána kontrolóra, aby mi povedal, že či je 
zverejnený rozpočet... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja som predkladateľ materiálu, aby sme si to vyjasnili. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: V zmysle požiadaviek pána primátora a či spĺňa všetky požiadavky 

a všetky uznesenia, ktoré sú prijaté zastupiteľstvom v tomto danom momente. Ďakujem 
veľmi pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Aká je procedúra. Nikto tomu nerozumel. Aha, tak hlasujte, nech 

sa páči. 
 
Hlasovanie č. 9 -  za: 24, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Polaček, primátor mesta: Dokončíme faktické. Pán poslanec Djordjevič.  
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor, nuž som veľmi 

rád, že taká diskusia, že sa nemusím nikde ponáhľať. Plynule nadviažem na kolegu 
Matoušeka, ktorý spomínal Ukrajinu a peniaze, ale zabudol povedať príklad hlavného 
mesta, kde sa starostovia dobrovoľne vzdali, vzdali, v podstate sa dohodli s primátorom 
a polovicu financií ostalo v meste, polovica financií ostala, je to pravda. Je to pravda pani 
Zemková. 

 
p. Polaček, primátor mesta: 22 mil., 11 mil. ostalo mestu Bratislava.  
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Tak, čiže toto je len čo sa týka Ukrajiny, keď 

tu niekto operuje Ukrajinou. Viacerí z vás chceli dať mestu, potom nechceli, potom aj  
v starom meste chceli dať, potom zrušili uznesenie, čiže sme sa tu hrali ako mačka  
s myšou a vlastne ja som sa aj prihlásil do diskusie preto, že jeden kolega, ktorého si 
veľmi vážim, ma tu nie že navádzal, ale hovoril, že o čom vlastne budeme hlasovať  
a v podstate sa to týka zákona 357/2004, čiže ústavného zákona o ochrane verejného 
záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov, na ktorom od dnes začína pracovať  
a cez poslancov NR SR, keďže tento zákon nebol novelizovaný ak dobre počítam  
20 rokov, potrebuje obmenu a odmenu takú, že tu sedí 10 starostov, ale tu nesedí  
10 mestských poslancov, tu sedí len 31, sem-tam 33 mestských poslancov, ale je tu  
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10 starostov, ktorí pozerajú len na záujmy MČ a pýtajú peniaze pre MČ. Ja ako štatutár 
alebo konateľ alebo člen predstavenstva dopravného podniku hovorím, že nám, 
dopravnému podniku, lebo som ešte jeho aktívnym členom treba 10 mil. EUR, ale to 
starostov nezaujíma, že tu chodím s prastarými autobusmi, oni chcú nové ihriská, oni 
chcú strihať pásky, oni sa chcú vystavovať na Facebooku predsa, čiže vážení kľudne sa 
prihláste do tej neobmedzenej diskusie a povedzte tu otvorenie, koho záujmy tu hájite, či 
sú to záujmy mesta alebo MČ. Čiže tento zákon je potrebné novelizovať, bohužiaľ, pán 
primátor bude sa to týkať aj vás, lebo ja osobne som názoru, že štatutár MČ nemá byť 
poslancom akokoľvek alebo mesta, nemá byť štatutárom, pardon, štatutár mesta alebo 
MČ nemá byť poslancom akéhokoľvek zastupiteľstva, čiže primátori a starostovia by 
nemali byť členmi krajského zastupiteľstva a to nehovorím, pretože som prvý náhradník 
do kraja, čiže keby ten zákon bol platný, tak dnes by som bol krajským poslancom a ďalší 
a ďalší, lebo v mojom obvode je aj pán Ihnát, aj pán primátor a dokonca aj pán Petrovčik, 
čiže NR SR by tak isto sa mala pozrieť vlastne do svojich radov, lebo ja vlastne neviem 
vážení, že či vlastne vy vnímate dneska vypísané dovolenky alebo chodíte na kraj, chodíte 
na mesto, chodíte, MČ predsedáte, okej, ale ... No vy... No, čiže tu je názor občana  
a pred chvíľou som dostal do správ, starosta neprišiel na stretnutie s občanmi dokonca 
sme sa dozvedeli. Ale ja som pred chvíľou dostal som do SMS-ky pred chvíľou  
od občana, teda na Facebooku, do Messengeru od občana otázku, že či vlastne štatutári 
poberajú aj plat mestského poslanca, no samozrejme, nepoberajú plat, ale odmenu, ale 
poberajú ju, hej. A on vlastne príde, posedí si na krajskom zastupiteľstve, ani sa 
neprihlási, ale zoberie odmenu a to teraz nehovorím o primátorovi, ale o nejakom 
starostovi, však máme ich tam kopec, aj z Košíc, nevybaví nič pre MČ konkrétnu, ale on 
na svojej MČ nepovie dovolenku, ale povie, že bol obhajovať záujmy MČ a to isté tu, 
dnes obhajujú sa záujmy MČ. Aby som nebol farizej a puritán, tak poviem otvorene, ja 
keby som bola starosta, choval by som sa podobne, ako sa chovajú starostovia tí, ktorí tu 
sedia. Preto hovorím, že je to treba riešiť zákonom. Už v meste Bratislava sa do toho 
pustili. V Čechách tak isto štatutári nie sú poslancami obecných zastupiteľstiev 
v niektorých mestách, hlavne kde sú MČ. Čiže pozor, tu nič proti starostom, ale tak ako 
povedal primátor, zobrali ste si peniaze za Ukrajinu, mnohí z vás viem, že boli  
za Veronikou, nebudem ju menovať, ale to je tá Veronika, ktorá nevie, aká je DPH  
na Slovensku a nosila také smiešne ofinky a dohodli ste sa, že peniaze prídu MČ, niektorí 
tieto peniaze doslova prežrali a využili ich na predvolebnú kampaň. Takže vážení, pozrite 
sa trošku niekedy a to teraz neplatí en bloc pre všetkých 10-tich starostov, ale niektorí 
z vás sa tu absolútne nechováte ako poslanci mesta Košice, ale pozeráte len na to, aby ste 
mali za čo strihať pásky. A kľudne sa prihláste aj 10-ti. Ja som dnes pripravený.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karabin, nech sa páči. 
 
p. Karabin, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor. Hovoríte alebo 

ste tu niečo rozprávali. Ja by som aj uveril. Hovoríte, že za dvadsať rokov sa tu urobilo 
najviac v Košiciach, no najviac tu máme dodatkov k fondovým projektom, najviac 
predražené stavby, najviac financií doplácame z vlastného rozpočtu. Ja viem, že majú 
problémy primátori, starostovia po celom východnom, strednom Slovensku, ale čo 
počúvam, vedia urobiť rozpočet, neplačú tak, ako vy, nehádajú sa s poslancami tak, ako 
vy. Skúste sa trocha zamyslieť, možno aj tento kolektív poslanecký bude voči vám 
trošičku ináč vystupovať. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Viete, pán poslanec, ja sa nehádam s poslancami, 

ja sa hádam so starostami, ktorí niektorí nevedia ukojiť svoje požiadavky. Rozpočet bol 
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predložený, očakáva, že pán poslanec Matoušek dnes tu teraz občanom, médiám povie, 
kedy zvolá, hej, kedy zvolá finančnú komisiu. Poklady má, má v maily, má listy aj  
od pána riaditeľa, vyzývame ho i touto formou, aby začal konať, lebo v tejto chvíli je 
problém a k vašej nie celkom správnej poznámke o predražených zákazkách. Ak je niečo 
predražené, tak vytočte číslo 158 alebo choďte na prokurátorov alebo na najbližšiu stanicu 
Mestskej polície, lebo tam toto slovíčko patri a tam dajte podnet. Skúsim vám, lebo už 
niekoľkokrát mnohí sa snažíte občanov nejakým spôsobom presviedčať o predraženosti 
zákaziek. Mali by ste vedieť, že nie pri Slaneckej, ale pri ostatných, najmä eurofondových 
to nefunguje tak, že primátor príde a podpíše dodatok. Na všetko je riadiaci orgán, 
kontrolné orgány, s ktorými sa najprv podpisujú dodatky, ktorí nám musia odsúhlasiť 
každý jeden cent, ako riadiace orgány v Bratislave eurofondové, s nimi podpisujeme 
najprv dodatky a potom tieto dodatky zrkadlíme k zmluvám, ktoré sú priamo na stavbách. 
Treba si uvedomiť, že za posledné dva roky inflácia bola dvojciferná, tá inflácia 
spôsobila, že sa ceny jednoducho zvýšili a dnes je úplne bežné, že v zmluvách a je to 
štandard pri veľkých zákazkách, sa rieši aj to, že ak inflácia sa dostane na nejaké čísla, je 
potrebné zmluvu indexovať v zmysle zákona, v zmysle metodiky, či už metodiky 
ministerstva dopravy alebo metodiky Ministerstva regionálneho rozvoja a na základe 
týchto metodík nám následne ministerskí úradníci schvália a my to následne aplikujeme 
do zmlúv základe ich podpísaných a schválených zmlúv a dodatkov. Čiže ak niekto chce 
s týmto slovom ďalej pokračovať, prosím nestrašme, nefabulujme, neurážajme kolegov, 
konajte svoju občiansku povinnosť a choďte tam, kde takéto obvinenia treba podať. Tým, 
že sme najtransparentnejší za dlhé obdobie, tak jednoducho tých informácií je v priestore 
strašne veľa a namiesto toho, aby sa mnohí pýtali, tak vymýšľajú rôzne príbehy, ktoré sú 
negatívne, ktoré ubližujú spoločnosti, polarizujú spoločnosť a rozdeľujú občanov, mesto, 
médiá, všetkých, lebo si tu vymýšľame a hráme rôzne politické hry. Pán poslanec Lörinc 
máme veľa slov a veľa času, ale to ste schválili vaši kolegovia, že sa budeme veľa 
rozprávať. Nech sa páči, procedurálny návrh. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Kvantita by nemala prevýšiť kvalitu a keďže 

sa motáme o tých istých politických vyhláseniach a 100-krát opakovaná lož sa stane 
pravdou, tak mám procedurálny návrh, aby bola ukončená diskusia s tým, že bude 
možnosť prihlásenia sa len faktickou poznámkou a keď dobehnú faktické, tak nebude 
mať slovo ani pán riaditeľ, ani zamestnanci, ale pôjdeme k hlasovaniu. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Predsedajúcim som stále ja, ale samozrejme, hlasujeme o vašom 

procedurálnom návrhu, pretože zrazu nám už je nepríjemné rozprávať o pravdách, ale to 
sme si už videli a zažili. Hlasujte, nech sa páči. 

 
Hlasovanie č. 10 -  za: 18, proti: 3, zdržali sa: 7 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa má faktickú.  
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. No dostal som sa po veľmi 

veľmi dlhom čase k slovu. Nedá mi reagovať na to, čo ste povedali v závere. Občianska 
povinnosť. Ono to príde pán primátor, prídu tie zákazky, na ktoré sa budeme pýtať, prečo 
sú také drahé a ono v zásade, však sa dá robiť nehospodárne aj v súlade so zákonom, keď 
sa dohodne zhotoviteľ so stavebným dozorom a všetko ide tak, ako ... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ste si ma poplietli s krajom s pánom predsedom zjavne však? 
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p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja som, ja hovorím všeobecne. Keď ste sa v tom 
našli pán primátor, tak no, to už vy viete. Ukľudnite sa, ukľudnite sa pán Merglerský, 
ukľudnite sa, ukľudnite sa, ukľudnite sa. Môžete niekto vysvetliť pánovi Merglerskému, 
ako sa má správať, tuná nie je na blšáku, čiže kľud. Pokiaľ ide o zlú situáciu pán primátor, 
o ktorej ste hovorili v úvode svojho prvého prejavu, vy ste predsa o tom vedeli dlhodobo, 
že tá situácia bude zlá, že finančné prostriedky nebudú. Aj napriek tomu ste, aj koncom 
roka 2022, aj v roku 2023 vyplatili nemalé odmeny, čiže vedeli ste o tom. Zároveň, avšak 
minulý rok to bolo okolo milióna EUR všakže. Zároveň ste uvádzali, že na margo toho, 
čo hovoril pán kontrolór, poprosím, počujeme sa, že teda je tu nejaká aplikačná prax  
a pokiaľ ide o to uznesenie k rozpočtu, resp. tie zmeny, takže vlastne toto sa tu dialo 
dlhodobo a rovnako dlhodobo mesto Košice nemá prístup k údajom. Môžem vás 
poprosím pán poslanec Krcho, keď sa chcete rozprávať, choďte von. Rovnako dlhodobo 
mesto Košice nemá prístup k údajom z evidencie obyvateľov a neriešili ste to. Ja keď som 
si vyžiadal nejaké listy, ktoré ste posielali na ministerstvo, majú dátum z minulého roka, 
čiže evidentne ani vám, ale ani vašim predchodcom táto situácia nevadila. Čiže a to je 
dlhodobé systémové riešenie a prišli ste na to, respektíve nám ste to oznámili ako problém 
v roku 2023. Spomínali ste tu komisiu, že teda kvôli pánovi Matouškovi nám tu hrozí 
kolaps, pretože nezasadá. Na ostatnom zastupiteľstve som upozorňoval na to, že nejaké 
materiály neprešli zasadnutím majetkovej komisie a to nikomu nevadilo. Čo vám bráni 
v tom, pán primátor, čo vám bráni v tom, ako štatutárovi, aby ste predložili na rokovanie 
zastupiteľstva rozpočet a v konečnom dôsledku sám ste sa tak vyjadrili na finančnej 
komisii alebo na MR, že ho stiahnete, čiže veď ho predložte, budeme diskutovať, budú 
sa robiť úpravy a schváli sa niečo aj bez komisie tak, ako hovorí kolega. Čo sa týka 
zamestnancov MČ, že ich pracuje viacej. No samozrejme, že keď spočítate MČ  
a možnože ste do toho ešte započítali poslancov, tak vám vyjde v tých MČ, tak vám vyjde 
väčšie číslo. Otázka je, aj ako efektívne pracujú a od mnohých starostov ja počúvam a aj 
to vidím na niektorých papieroch, ktoré chodia na Sever, že jednoducho putujú celé 
mesiace po magistráte, kým vôbec prídu na Severe a častokrát sú dátumy staré niekoľko 
mesiacov, kým v podstate sa to ku nám dostane, čiže ako efektívne, ako ste zefektívnili 
prácu na tom meste, možno keby ste to urobili ešte tých zamestnancov by mohlo byť 
menej a nie o 100 viac, ako je, v podstate odkedy tu pôsobíte a to je fakt. Hovoríte o zlej 
ekonomickej situácii a o tom, že pán Matoušek a celý poslanecký klub funguje, aký ste 
klub, nie ste fungujúce Košice, pardon, to bol iný klub, že celý tento klub okolo pána 
Lörinca chce skazu tohto mesta a ja v mnohých veciach s pánom Lörincom a jeho 
kolegami nesúhlasím, ale pán primátor veď ste to boli vy, kto v decembri 2023 predložil 
na zasadnutie zastupiteľstva návrh Všeobecne záväzného nariadenia o hazarde, ktorým 
ste chceli znížiť príjmy samosprávy a práve aj tento poslanecký klub navrhoval vypustiť, 
pretože napríklad taká MČ Západ by prišla ročne o 100 tis. EUR. Odkiaľ by sme tieto 
finančné prostriedky získali, navýšili by sme zase dane, poplatky ľuďom. Ja som dostal 
v decembri taký, ako po jednom rozhovore mi jedna nemenovaná riaditeľka jednej školy 
povedala, že pán poslanec mesto Košice sa stáva mestom pre bohatých ľudí, pretože už 
aj mnoho rodičov má proste problém financovať krúžky, platiť družinu a mne táto situácia 
nie je ľahostajná a vy nás stále tlačíte do zvyšovania daní a poplatkov a zároveň nešetrite 
a tú položku, ktorá sa týka magistrátu a zamestnancov, ste si vedomí, že na ňu nevieme 
siahnuť, lebo je to problém, potom by nám vznikli určité pracovnoprávne nároky  
zo strany zamestnancov vo vzťahu k mestu, čiže na tejto strane vy nešetríte, na iných 
stránkach potom nám to tu hádžete, že nedáte do dopravného podniku, nedáte v podstate 
na sociálne služby a na tom sa naťahujeme a toto je celý ten problém. Ja si dokonca 
myslím, že aj ten štatút, ktorý ste podpísali na konci dňa, keď tu tak hovoríte a preto 
chcem vidieť aj to rozhodnutie, ktoré ste vydali a veľmi pozorne ma budú zaujímať aj 
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nasledujúce kroky v nasledujúcich mesiacoch, pretože ak je situácia ekonomická taká zlá, 
tak určite budete šetriť, aby ste následne nemohli vyhlásiť, že aj napriek zmene štatútu  
a zmene výpočtu podielových daní MČ v určitom okamihu možno nepošlete nič, lebo ja 
si myslím, že do konca roka a som ochotný sa staviť o nejakú dobrú fľašu s vami pán 
primátor, že do konca roka táto situácia nastane, že peniaze nepošlete a poviete presne to, 
že nemáte finančné prostriedky a bude to veľmi zaujímavé, len aby sa kolegovia potom 
nezlostili, lebo som na to aj ja upozorňoval. Čo sa týka v podstate toho členstva alebo aj 
tu bolo spomínané, že viacerí kolegovia sú poslanci tam alebo hentam, starostovia, 
štatutári, v konečnom dôsledku veď aj vy ste poslancom KSK a ja verím, že tam hájite aj 
záujmy mesta Košice, čiže potom, ak to platí, že by sa mali vzdávať viacerí alebo by mali 
odchádzať viacerí, tak potom aj všetci poslanci KSK, ktorí sú starostami a primátormi, 
by odtiaľ mali vypadnúť. A ja si nemyslím, že by to bolo správne. Ja si myslím, že ten 
starosta celkom rozumie tej problematike, tej samospráve, kde pôsobí a vie byť prínosom, 
ale áno súhlasím s vami, že niekedy je to cítiť, že viacej je to o takých lokálnych 
záujmoch, ako celomestských záujmoch a v tomto sa s vami stotožňujem, ale nemyslím 
si, že by zmena právnej úpravy bola viacej nápomocná, pretože častokrát od kolegov 
poslancov, ktorí sú zároveň aj starostami, prípadne pracujú na úradoch, viete dostať 
kvalitatívne lepšie argumenty, pretože tu prácu poznajú a tá debata vie byť aj na vyššej 
úrovni a ja si to myslím a tá prax to aj častokrát ukazuje. A už viacej predpokladám, písali 
ste si poznámky, že predpokladám, že teraz budete pokračovať, už viacej v tomto bode 
hovoriť ani nechcem.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, samozrejme, že budem pokračovať aj reagovať  

na vás pán poslanec. Totižto váš názor nemôže byť objektívny, pretože ste zamestnancom 
MČ a beriete plat z MČ. Čiže váš názor nikdy nebude 100 % objektívny, pričom pri KSK 
a ten rozdiel medzi mnou a vami je v tom, že mestá a obce nie sú priamo závislé  
od rozpočtu KSK, kdežto MČ sú priamo závislé, to je úplne iný svet. Tam sa rozkráda, 
kradne, ja som tam narátal viac ako 20 káuz. To že tam nikomu nevadí, že 20 mil. kauzy, 
že sa jednoducho zruší projekt za 20 mil. a prišlo KSK o 20 mil. na kreatívnom centre, to 
nikomu nevadí, ale že nikomu, ani košickému nikomu. O tom sa poďme, toto je 
porovnanie o koľko mesto prišlo, kde, kedy, ale dobre, posuňme sa ďalej, pretože vy tu 
budete pán poslanec a zároveň zamestnanec MČ Sever vykrikovať odmeny. Mesto 
Košice zamestnáva v roku 23, priemerne zamestnalo 494 ľudí a vyplatilo 38 700 EUR 
odmeny na konci roka za mesiac december. MČ Juh, ktorá zamestnáva trošku ľudí, 
vyplatilo 52 637 EUR v decembri. Koľko? Za mesiac december, pani starostka mám  
od vás list. 52 tis., december, juh. 38 700, mesto Košice, ktoré zamestnáva 494 ľudí.  
MČ, som si vybral teraz štatistiku, keď ste rozprávali, ste mi dali čas, to je super.  
MČ zamestnávajú v tejto chvíli alebo v roku 23, 562 zamestnancov, 562, mesto Košice 
zamestnáva 494 a vy ma tu budete vyzývať pán poslanec, aby sme čo robili, 4700 
kompetencií má mesto Košice, od 1. apríla sa ideme boriť novým problémom v rámci 
nového zákona o územnom plánovaní, kedy potrebujeme opäť navýšiť kapacity, lebo tam 
budeme vydávať úplne nový typ rozhodnutí v zmysle zákona, kde budeme mať jasné 
termíny a jasné pravidlá, úplne nový systém. Čiže mesto Košice v decembri 38 tis. EUR, 
Mestská časť Juh 52 tis. MČ vyplatili dokopy 85 tis. EUR v decembri, mesto Košice 
38 700, mesto Košice zamestnáva 490 zamestnancov, MČ 560 zamestnancov. Dokopy tu 
máme, môžeme si to začať rátať, 219 poslancov, o tom sa poďme rozprávať. Tu je 
obrovský priestor naozaj na šetrenie. MČ na platy starostov v roku 23 minuli  
1,3 mil. EUR, mesto Košice na plat primátora 80 tis. EUR. O tom sa poďme rozprávať,  
o tom sa poďme rozprávať, kde máme peniaze a ako ich vieme ušetriť. Náklady  
na dohody v MČ 366 tis., v meste Košice za rok 23 - 220 tis. O tom sa poďme rozprávať. 
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Poďme si urobiť už aj domáce úlohy, nehovorme len o tom a nekriminalizujme mesto, 
poďme sa pozrieť aj do radov mestských častí, aké tam sú rezervy. Nebudem to nazývať 
plytvaním, ale o rezervách sa poďme rozprávať a teda ak máme sa posunúť, jednoducho 
spoločnou prácou, spoluprácou nijak inak sa neposunieme ďalej a teda očakávam, že pán 
poslanec Matoušek povie nám termín, kedy zasadne konečne finančná komisia, ktorej je 
predsedom, kedy ju zvolá, aby sme sa mohli v rozpočte posunúť. Nech sa páči, pán 
poslanec Djordjevič má procedurálny návrh. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne pán primátor, mám procedurálny návrh a  chcem, 

aby sa o ňom hlasovalo. 
 
p. Polaček, primátor mesta: To sa bude. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: V znení: Mestské zastupiteľstvo vyzýva predsedu finančnej 

komisie, aby do 14-tich dní zvolal finančnú komisiu alebo v opačnom prípade ma 
nasledoval a odstúpil z nej. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ale neviem, či procedurálny skôr mali by ste dať uznesenie. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Mestské zastupiteľstvo vyzýva predsedu finančnej komisie, toto 

druhé vypúšťam, to len bola rada pre neho, aby do 14-tich dní zvolal zasadnutie finančnej 
komisie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, nechcem vás nijakým spôsob poúčať, ale procedúra 

by mala viesť ku rokovaniu, k spôsobu rokovania, k pravidlám rokovania, úprave 
nejakého procesu v rámci rokovania. Odporúčam vám... 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Však dajme hlasovať. Tak potom o nedôvere? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Odporúčam vám to dať ako uznesenie. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: ...o nedôvere?  
 
p. Polaček, primátor mesta: Ale procedúrou? 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Avšak... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Procedúra rieši rokovací poriadok... 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Diskusia sa už uzavrela. Ja žiadam predsedu finančnej komisie, 

aby prestal robiť obštrukcie, lebo som deväť rokov v komunálnej politike. Ja som 
horšieho predsedu nenažil, čo sa najmenej snaží, aby sa rozpočet schválil. On ma tam 
zobral, ukázal veľké gesto, potom mi tak skákal do reči, v kuse mi bral slovo, on tam mal 
väčšie výstupy pomaly, ako primátor. Proste, choval sa tam ako „Fidel“. Prosím? Ale ja 
nesúdim, len... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ak dovolíte pán poslanec... 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Dobre, čiže prosím hlasovať do 14-tich dni zvolať finančnú 

komisiu. Dajte hlasovať, keď to nebude v súlade... 
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p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Nech sa to nedá do zápisnice. 14 dní. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 11 -  za: 10, proti: 4, zdržali sa: 8 
 
p. Polaček, primátor mesta: Je nás tu už len 22. Prosím, prezentujte sa, aby tie kartičky, ktoré 

sú aktívne, nech ostanú aktívne. Toto nebolo schválené, samozrejme. Nech sa páči, 
prezentujte sa. Konštatujem, že prezentovaných je 31 poslancov, budeme pokračovať. 
Pán poslanec Matoušek sa vyjadrí ku finančnej komisii, kedy bude rokovať, nech sa páči. 
Predseda finančnej komisie, áno, nech sa páči. Poďte. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Pán poslanec Djordjevič, myslím si, že mali 

by ste zvážiť vzdanie sa svojho mandátu. Vaše excesy a vaše výstupy a vaše správanie sa 
v rámci tohto zastupiteľstva, ale aj celkovo, ako poslanca mesta, aj miestneho 
zastupiteľstva a ja si myslím si, že už dávno by ste nemal byť poslancom a v slušnej 
politike... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, pán poslanec zoberiem vám slovo, ak nebudete 

k téme.  
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Takže. Hej. Ďakujem veľmi pekne. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ja budem reagovať aj na vás pán primátor, len zase začnem tým, že 

zavádzate, zavádzate, zavádzate, zavádzate a čísla si upravujete podľa toho, ako chcete. 
Ja len vyberiem jedno číslo, ako ste hovorili tie dohody. Že vy beriete dohody. Mesto 
Košice nemá kompetenciu organizovania volieb. To znamená, že značná suma dohôd je 
presne pre ľudí, ktorý platíme v rámci volieb. To znamená, v kuse len zavádzate a vôbec 
neviete, že aké kompetencie majú MČ a vyberáte si len čísla, ktoré sú vám vhodné, ale ja 
vám dám len jednu ľahkú otázku a poprosím vás priamo odpovedať na ňu. Je zverejnený 
rozpočet na základe platných zákonov a platných uznesení na oficiálnom verejnom sídle 
mesta Košice? Je zverejnený?   

 
p. Polaček, primátor mesta: Finančná komisia môže rokovať, môže sa stretávať? Môže dodávať 

návrhy? Rozpočet bol zverejnený na základe vášho uznesenia a nekompetentnosti zvolať 
finančnú komisiu, sme sa dohodli, že sa prerušujú veci, boli nejaké návrhy, rozpočet sa 
stiahol, aby sme ho dorobili spoločne. Taká bola - ukončenie finančnej komisie, ktoré 
síce nebolo uznášaniaschopné, ale sme si tam dohodli záver a ja potrebujem s vami si 
upraviť, nakoľko ste napádali napríklad IT infraštruktúru a ešte niečo. Tieto veci sme 
upravili, v textovej časti rozpočtu, lebo finančne to bolo v poriadku, len sme do toho dali 
viac textu, aby ste boli spokojnejší, aby ste tomu lepšie rozumeli, lebo vy aj vy rozumiete, 
ale chceli ste to mať širšie, tak sme vám to pripravili. To bol dôvod, čiže vieme, že textovú 
časť budeme prerábať, aby bola ešte zrozumiteľnejšia, ešte transparentnejšia, ešte lepšie 
čitateľnejšia. To je záver, ale zároveň čísla sa nemenia, pretože my už nemáme, ako ich 
zmeniť. Odborné útvary predložili najlepší rozpočet, ako dokázali najlepšie vyrobiť a my 
od vás už mesiac očakávame, pán poslanec Matoušek - predseda finančnej komisie, že 
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nám dáte na to odpoveď. Nie vy, nie vy ako predseda, ale tí členovia tej finančnej komisie, 
i poslanci, i neposlanci, ktorí tam sú aj odborníci, ktorí reprezentujú aj odborný názov, aj 
čiastočne politicky a nám povedia, že teda je to akceptovateľné, ale máme s tým a s tým 
problém. Nie je to ideálny rozpočet, samozrejme, že nie je, ale potrebujeme sa dohodnúť, 
potrebujeme si povedať to, že jednoducho niektoré veci nebudeme riešiť v tomto 
rozpočte. Očakávame, že v lete, keď zoženieme viac peňazí, budeme opravovať tie 
položky, napríklad ten šport, o ňom dlhodobo rozprávame a naplníme tie krabičky peňazí, 
ktoré potrebujeme naplniť, ale teraz vám hovorím, že máme vážny problém a ja 
potrebujem sa s vami stretnúť a diskutovať o rozpočte, lebo len vzájomnou spoluprácou, 
vzájomným rešpektovaním, dokážeme sa posunúť ďalej, ale vy osobne spolu s vaším 
klubom blokujete tento priestor, lebo viete, že to rozhodnutie pre mňa, pre mesto je 
potrebné, potrebujeme poznať názor, potrebujeme sa z toho vykľučkovať, ale vaším 
cieľom je blokovať, blokovať, blokovať, čím horšie, tým lepšie, robiť obštrukcie, lebo 
vám vyhovuje, keď mesto nebude môcť pracovať na projektoch, ktoré potrebuje, aby ste 
potom mestu mohli vykrikovať, že neurobilo hento, nezapojilo sa do tamtej výzvy, onakej 
výzvy a podobnej výzvy, ale ono sa nevie zapojiť preto, lebo vy to úmyselne blokujete, 
úmyselne tomuto mestu chcete zle a nás to všetkých mrzí, ale ak to nezvládate, ak 
jednoducho nemáte čas, ak vás to bolí, sa stretnúť, tak súhlasím s tým, čo tu bolo 
povedané, normálne to dajte niekomu, kto bude mať väčšiu chuť, väčšiu silu a viac chutí 
spolupracovať, rozprávať sa, diskutovať, dôverovať si, nebude vytvárať napätie, ale bude 
chcieť pracovať. Pán poslanec Matoušek – predseda finančnej komisie, v závere roka ste 
ma niekoľkokrát požiadali, ešte myslím v októbri, aby sme vám dali mnohé dokumenty, 
ktoré sme vám dali, dali sme vám komplet analytiku mesta, komplet analytiku všetkých 
položiek, tuším k 1. novembru za všetky školy, organizácie, všetko, čo ste chceli, lebo 
sme sa dohodli, že toto je spôsob, ako vybudovať si navzájom dôveru touto 
transparentnosťou. Do dnešného dňa nikto sa na základe týchto dokumentov, ktoré naše 
IT-čkári spracovali, nerobili na tom 20 minút, robili sa na tom dlhé dni, aby sme vám to 
dali vo formáte, ako ste si vy želali, všetko sme preto urobili, lebo nám záleží na dôvere. 
Do dnešného dňa nikto z vás, ale najmä vy, ako predseda finančnej komisie, ste ani len 
nezareagovali, ani len nepoďakovali, ani len otázočku malinkú, malilinkú otázočku alebo 
nejaké spochybnenie, niečo, čo potrebujem vysvetliť, povedať si nenastalo, ale 
spochybňujete, spochybňujete, máte všetky dáta, viac dát v tomto meste neexistuje. Máte 
to v Exceli, môžete si to sčítavať, môžete to rozdeľovať, môžete to deliť aj násobiť, máte 
tam všetko tak, ako ste si želali a ak náhodou vám niečo vadí, chýba, treba povedať, že 
ste si to prestavovali ešte možnože lepšie, menšie, neviem, ale vy ste to neurobili. Lebo 
vašim cieľom bolo obštruovať, lebo ste vedeli, že tá úloha je zložitá, že nemáme 
uzatvorené všetky veci a že budeme na tom niekoľko dní až týždňov robiť. Robili sme na 
tom tuším dva týždne, zastavil som oddelenia, urobili sme to pre vás, pre vaše modré oči, 
aby ste to dostali, lebo nám záleží na tej spolupráci, záleží nám na dôvere a záleží nám na 
tej kvalite a vy ste to možno ani len neotvorili tak, ako mnohokrát neotvárate tie veci, 
ktoré vám pošle riaditeľ, či už vaším kolegom a potom tuná sa tvárite, že ste nič nedostali. 
Takže buď budete robiť zodpovedne tak, ako poslanec má a nebudete sa tu hrať len na 
politikárčenie, ale poďme normálne robiť, ja vás len vyzývam. Môžete ku mne prísť dnes, 
zajtra, pozajtra, ja si kvôli vám program zmením, lebo je to dôležité. Prestaňte 
politikárčiť, začnete robiť, lebo to je dôležité, lebo doteraz ste neurobili nič pre rozpočet. 
Máme tri procedurálny návrhy. Pán poslanec Špak svieti dávnejšie, sa ospravedlňujem. 
Nech sa páči, nevidím vás.  

 
p. Špak, poslanec MZ: Možno sme sa mohli tomu vyhnúť, ale na základe predošlej 

sedemminútovej faktickej a vašich piatich minút monológu, poprosím, doladíme návrh 
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predošlý, čo dal kolega Lörinc a dávam návrh ešte konkrétnejší, že diskusia končí, ale 
zároveň praktické, ktoré sa prihlásia pôjdu podľa rokovacieho poriadku, to znamená,  
60 sekúnd.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Zopakujeme, teda faktická 60, tak? Minúta a diskusia beží alebo 

nie, to som jedno nerozumel. Pán poslanec skúste ešte raz, aby všetci chápali. 
 
p. Špak, poslanec MZ: 60 je minúta. Minúta je 60 sekúnd. Pán Karaffa, takže minútu faktická, 

tak ako máme v rokovacom poriadku a tak, ako bola ukončená diskusia, čo sme si  
pred chvíľkou schválili, tak ja to dopresňujem, aby sa nám nestalo zase, že niekto tu bude 
robiť sedem minút monológ pri faktickej. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Rozumiem. Čiže to, čo je prihlásené, je prihlásené, faktické sa 

skracujú na minútu. Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 12 -  za: 23, proti: 1, zdržali sa: 8 
 
p. Polaček, primátor mesta: Teda vraciame sa naspäť do rokovacieho poriadku, pôjdeme podľa 

tohto režimu, diskusia je však uzavretá. Pán poslanec Matoušek má procedurálny návrh. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne, zavádzate, zavádzate, klamete. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tak toto nie je procedurálny návrh. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ale mám tu procedurálny návrh, ktorý prednesiem. Žiadam  

o okamžité udelenie slova pánovi kontrolóri z toho dôvodu, že vy úmyselne ste chceli 
odvrátiť od toho, aby sa pán kontrolór mohol vyjadriť k týmto daným všetkým veciam. 
Takže môj procedurálny znie. Aby sme ihneď udelili slovo pánovi kontrolórovi. Ďakujem 
pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Bola dohoda, že po faktických ide pán kontrolór. Nič sa nezmenilo 

na veci, ale nech sa páči, môže vystúpiť aj hneď, ak budete o tom hlasovať teraz.  
 
Hlasovanie č. 13 -  za: 29, proti: 0, zdržali sa: 5 
 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže tento procedurálny návrh bol prijatý. Pán poslanec Vrchota 

má ešte procedurálny návrh.  
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Ja by som chcel navrhnúť, lebo ja som  

popravde aj očakával, že dnes budeme preberať rozpočet, tak mám procedurálny návrh, 
aby sme na najbližšom zastupiteľstve, či už riadnom alebo aj mimoriadnom rokovali 
o návrhu rozpočtu bez ohľadu na to, či to prejde alebo neprejde finančnou komisiou. 

 
p. Polaček, primátor mesta: V zákone je napísané, že finančná komisia je povinná, ak je 

zriadená. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ale rokovať o tom môžeme.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Sa ospravedlňujem, beriem späť, vraj to tak už nie je. Nech sa páči, 

bol návrh pána poslanca Vrchotu. Ja tu, keď vás to zaujíma. Ja som bol tiež v tom názore, 
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do tejto chvíle, ale pán riaditeľ si nechal urobiť výklad nášho oddelenia, ktoré dostal teraz 
ráno. Podľa § 6 ods. 6 zákona o obecnom zriadení vyhodnotenie pripomienok 
uskutočnení navrhovateľ nariadenia, čiže rozprávam teraz o VZN-ku, s príslušnou 
komisiou, ak je zriadená, to znamená, že materiál do MZ musí ísť cez legislatívnu 
komisiu, ak je zriadená, len v prípade, ak ide o vyhodnotenie pripomienok k VZN. 
Rozpočet sa neprijíma formou VZN, takže nie je potrebné prerokovanie materiálu  
vo finančnej komisii ani žiadnej inej. Čo samozrejme by ale bolo účelné, ale keď sa s tým 
stotožníme, tak pôjdeme bez finančnej komisie, lebo pán poslanec Matoušek nám nevie 
dať už mesiac termín a už keď mám, budeme hlasovať asi a skúste ešte raz pán poslanec 
Vrchota povedať, lebo nech je všetkým jasné, čo ste chceli. Čiže pán poslanec Vrchota 
má slovo, má procedurálny návrh, upresní aj na základe tejto informácie tú svoju 
požiadavku.  

 
p. Vrchota, poslanec MZ: Dobre. Pointa je v tom, že ja mám za to, že finančná komisia 

neblokuje predloženia a prerokovanie rozpočtu, o rozpočte sme už mohli dávno a mali 
dávno rokovať vzhľadom na všetky okolnosti a žiadam teda, aby sme o rozpočte mesta 
rokovali, čo najskoršom čase na najbližšom riadnom, resp. v úvodzovkách mimoriadnom 
zastupiteľstve. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. Aj keď v rámci procedúry tiež to je 

nezmyselné, malo by to ísť do uznesenia. To je podobné ako s pánom Djordjevičom, že 
na to nie je procedúra.  

 
Hlasovanie č. 14 -  za: 7, proti: 4, zdržali sa: 13 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Skôr ešte ako vystúpi pán kontrolór, prosím ešte 10 

sekúnd sústredenia. Myslím, že pán poslanec Matoušek vyriekol veľký ortieľ, že si máme 
uvedomiť, že sú voľby a platíte odmeny ľuďom, všakže, tak som to pochopil správne. 
Tak viete, v tých našich odmenách, napríklad je 247 tis., ktoré nikto z vás nechce počuť 
za to, že zamestnanci mesta šetria mestu peniaze a daňové výmery roznášajú osobne a nie 
poštou. Čiže stojí nás to 247 tis. EUR, ale ušetríme 285, lebo na poštovnom by sme dali 
532 tis. EUR, pol milióna EUR, čiže aj takéto odmeny napr. mesto vypláca, aby šetrilo 
iné peniaze, takže aby sme sa sporili, že si niekto robil, organizoval voľby alebo niekto 
organizuje daňové výmery, jednoducho je absurdné, podstatné je vo výsledku, čo je 
dôležité. Naším cieľom nie je sa sporiť, ale robiť. Pán kontrolór máte slovo. 

 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Ďakujem pekne. Na úvod by som chcel dať za pravdu pánovi 

primátorovi v tom, že naozaj v žiadnom z mojich stanovísk k návrhu rozpočtu nebolo 
uvedené, že je potrebné zmeniť oprávnenia primátora, v akom rozsahu môže meniť, môže 
meniť rozpočet, to znamená, rozpočtové právomoci primátora, takéto niečo naozaj sa  
do stanovísk nedáva. Na druhej strane je pochopiteľné, že takéto odporúčanie ani 
primátorovi som nedával, ale dával som počas volebných období a to chcem opraviť zas 
pre zmenu pána Lörinca, počas volebných období troch primátorov som takéto 
odporúčanie dával poslancom MZ. Bolo to odporúčanie, ktoré bolo možné akceptovať  
a tak isto aj nebolo možné akceptovať. Bohužiaľ, v tomto prípade poslanci toto 
odporúčanie neakceptovali, tak isto ako neakceptovali niekoľko ďalších a to a tieto boli 
uvedené v stanoviskách k návrhu rozpočtu, napríklad zmeniť metodiku programového 
rozpočtu, pretože je málo transparentná, zaviesť participatívne rozpočtovanie, aby 
obyvatelia mesta mohli viacej vplývať na príslušný rozpočet, zaviesť zásady 
hospodárenia s finančnými prostriedkami a zásady a pravidlá rozpočtového hospodárenia, 
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aby sme zbytočne netrávili čas takýmito diskusiami, tak isto zaviesť pravidlá pre tvorbu 
a používanie peňažných fondov, aby to bolo jednoznačné. Mesto Košice, ako také tieto 
pravidlá nemá, na rozdiel od iných krajských miest, stanovené. Práve aj preto, že sa mi 
nepodarilo tieto moje odporúčania presadiť, som vám nedávno oznámil, že nevyužijem 
možnosť dokončiť svoje funkčné obdobie, pretože považujem to, že niektoré veci sa mi 
nepodarilo presadiť za moje osobné zlyhanie. Znova opakujem to, áno, dám priestor 
v priebehu tohto roka, aby ste si navolili takéto kontrolóra, ktorého budete počúvať 
možno viacej. Čo sa týka samotného zverejnenia rozpočtu, § 9 zákona o obecnom 
zriadení jednoznačne hovorí, že obec zverejní návrh rozpočtu obce a návrh záverečného 
účtu najmenej 15 dní pred rokovaním obecného zastupiteľstva. Toto bolo splnené.  
Na druhej strane v rámci odvoláviek na § 6 ods. 4 - 7, ktoré platia primerane v súvislosti 
s rozpočtom v ods. 4 sa hovorí, že dňom vyvesenia návrhu nariadenia začína plynúť 
najmenej 10-dňová lehota. Keď som to podrobne preveroval, desaťdňová lehota uplynula, 
to znamená, neviem vám teraz vysvetliť z takého dôvodu návrh rozpočtu bol stiahnutý  
z webovej stránky, ale pán primátor to vysvetlil. Na druhej strane môžem povedať, že nič 
nebráni tomu, aby Mestské zastupiteľstvo naplnilo svoje uznesenie z predchádzajúceho 
zastupiteľstva, kde bolo povedané, že prerušuje rokovanie o programovom rozpočte  
s tým, že je tam stanovený nový termín 26. 3. Tento termín nie je záväzný pre primátora 
mesta, ale na druhej strane dá sa považovať táto záležitosť, ako žiadosť poslancov a  
v tomto prípade primátor by mal zvolať rokovanie MZ do š14-tich dní. To znamená, tejto 
momentálne teraz plynie táto doba. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Kundrát má procedurálny návrh, nech sa páči.  
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Myslím, že tému tohto bodu sme už vyčerpali, 

ďalšie pokračovanie v tomto bode myslím, že by nebolo veľmi efektívne, ani vecné a 
prechádzame tu už pomaličky do osobných invektív a preto môj procedurálny návrh bude 
na úplné ukončenie diskusie s tým, že prejdeme priamo k hlasovaniu. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: No, neviem či celkom. No hlasujme. Len zoberiete právo tým, ktorí 

sú prihlásení.  
 
Hlasovanie č. 15 -  za: 22, proti: 5, zdržali sa: 7 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh je prijatý. Ja sa len pre istotu spýtam, je niekto medzi 

vami, kto chcel podať návrh na uznesenie? Je medzi vami niekto, kto chcel podať návrh 
na uznesenie, pretože tým pádom sa diskusia vynuluje, ak nie, výborne budeme 
pokračovať a to je, rozprava je uzavretá, návrhová komisia nech sa páči. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov a) berie na vedomie Informáciu k vyplateniu 
podielových daní mestským častiam v roku 2023, b) zrušuje v časti a) uznesenie 
Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 355 zo dňa 08.02.2024, b) uznesenie Mestského 
zastupiteľstva v Košiciach č. 356 zo dňa 08.02.2024. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 16 -  za: 12, proti: 19, zdržali sa: 3 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý nebol. Je tam ešte nejaký návrh na uznesenie? 
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V prípade, že nie, bod č. 2 sme ukončili. Nasleduje záver. V prípade, že by niekto z vás 
chcel zajtra prísť na otvorenie schodiska v rámci zeleného štvrtku a zároveň aj všetkých 
striech, ktoré s tým súvisia, pretože strechy sú podstatné, nie to schodisko, tak zajtra 
o 10:00 hod. vás veľmi rád privítam na otvorení schodiska pre verejnosť. 

- - - 
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Záver rokovania 
 

Primátor mesta Košice Jaroslav Polaček skonštatoval, že program pokračujúceho  
XVIII. mimoriadneho zasadnutia mestského zastupiteľstva vyčerpali. Zasadnutie uzatvoril 
a vyhlásil zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Košiciach za ukončené.  
 
 
 
 
 
 
 
 
Mgr. Marcel Čop Ing. Jaroslav Polaček 
riaditeľ Magistrátu mesta Košice primátor mesta Košice  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zápisnica vyhotovená: 29.04.2024 
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